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Kultur- og Fritidsforvaltningen 

 

Høring af effektiviseringsforslag 

 

Indre By Lokaludvalg har i dets møder 10. april og 8. maj 2025 drøftet 

Kultur- og Fritidsforvaltningens forslag til prioriteringer på kulturhus- og 

biblioteksområdet samt borgerserviceområdet. Lokaludvalgets 

kommentarer til forslaget ses nedenfor. 

Derudover var lokaludvalget den 6. maj 2025 vært for et offentligt 

orienterings- og debatmøde om placeringen af et lokalbibliotek, som tog 

udgangspunkt i ovennævnte forslag til prioriteringer. Lokaludvalget vil 

gerne takke forvaltningen for at deltage i mødet.  

De fremmødte borgeres kommentarer til forslaget mødet er vedlagt dette 

høringssvar. Det er Indre By Lokaludvalgs indtryk, at der generelt er 

lokal opbakning til, at lokaludvalget arbejder for, at Østerbro Bibliotek 

ikke flyttes fra sin nuværende placering på Dag Hammarskjölds Allé. 

Lokaludvalget har talt om forvaltningens argument i høringsmaterialet 

om, at en nedjustering af antallet af kommunens fysiske kvadratmeter 

fører til en styrkelse af kvaliteten af de kommunale tilbud ved at øge 

aktivitets- og bemandingsniveauet. Lokaludvalget mener umiddelbart, at 

der historisk set ikke er belæg for en sådan sammenhæng. Lokaludvalget 

vil derfor gerne se udregningen, der ligger til grund for argumentet.  

Lokaludvalget beder også om at få oplysning om, hvad det om måneden 

koster at drive Østerbro Bibliotek inkl. husleje og ekskl. husleje. 

Indre By Lokaludvalg har i en del år haft fokus på, hvordan Kulturhuset 

Indre By kan blive bydelens kulturhus. Lokaludvalgets ønske for 

Kulturhuset Indre By fremgår af Indre By Bydelsplan: ” …at bydelens 

lokale kulturhus; Kulturhuset Indre By, i højere grad opleves som netop 

et lokalt kulturhus – med plads til besøgende fra nær og fjern.” 

Lokaludvalget ønsker at få oplysning om, hvordan ønskerne i 

lokaludvalgenes bydelsplaner vedr. biblioteker og kulturhuse er indgået i 

overvejelserne om effektiviseringsforslag og herunder Indre By 

Lokaludvalgs ønske vedr. Kulturhuset Indre By. 
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Kommentarer 

Indre By Lokaludvalg mener,  

- at forslaget om at flytte Østerbro Bibliotek fra Dags Hammarskjölds 

Allé til fordel for etablering af et bevægelses- og bibliotekshus i 

Remisen ved Trianglen ikke bør realiseres. Vi har forstået, at 

flytningen af biblioteket vil give en årlig besparelse på 2 mio. kr., 

men at det vil kræve en væsentlig investering i Remisen. Det 

forlyder, at det drejer sig om en investering på 100 mio. kr. Kan 

lokaludvalget få det bekræftet? I givet fald mener lokaludvalget, at 

økonomien i flytningen af biblioteket fra Dag Hammarskjölds Allé 

til Remisen ikke er bæredygtig. Lokaludvalgets medlemmer er ikke 

eksperter, men med det kendskab, vi har til Remisen, vurderer vi, at 

der vil skulle gøres virkelig meget ved bygningen, før den kan 

rumme et bibliotek.  

 

- at der fortsat skal være et lokalbibliotek i Indre By Lokaludvalgs 

område. Hovedbiblioteket i Krystalgade fungerer som hele 

Københavns hovedbibliotek og er ikke et lokalbibliotek. 

 

- at det ikke vil harmonere med kommunens overordnede politikker 

og strategier at placere et bibliotek i Remisen, når det indebærer 

nedlæggelse af idrætsfaciliteter i Remisen. 

 

- at hvis Østerbro Bibliotek skal flyttes fra sin nuværende placering, 

skal det undersøges, om det kan placeres på Øster Farimagsgades 

Skole, Nyboders Skole, i en bygning på Kommunehospitalet, i 

Caroline Amalies Asyl i Rigensgade, i bygningerne Sølvgade 83S og 

Øster Farimagsgade 2E-2F, i en bygning i Klerkegade, der i dag står 

ledig, eller i bygningen i Adelgade, hvor børneinstitutionen 

Brandstationen lå. Det bør også undersøges, om der er findes egnede 

tomme butikslokaler i Indre By, som kan indrettes til et lokalt 

bibliotek. 

 

- at forslaget fra forvaltningen er udtryk for en centralisering, som 

ikke tager højde for de enkelte bydeles lokale identitet og behov. 

 

- at sammenlægninger og kortere åbningstider, herunder på 

borgerserviceområdet, ikke er til gavn for borgerne. Den stadigt 

stigende andel af ældre i København har alt andet lige svært ved at 

benytte biblioteker og borgerserviceindgange i nabobydele. I sit 

høringssvar vedrørende KUBI-planen (december 2024) fremhævede 
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lokaludvalget, hvordan den ældre målgruppe med planen blev 

overset. Dette bør der generelt rettes op på. 

 

- at der er bemærkelsesværdigt, at mens Københavns befolkningstal 

stiger, stagnerer budgettet til kultur- og biblioteksområdet. Så vidt 

vides, er det kun Læsø Kommune, som bruger mindre på kultur- og 

biblioteksområdet pr. indbygger, mens kommuner som Århus, 

Odense og Ålborg bruger næsten dobbelt så meget som København 

på dette område pr. indbygger.  

 

- at Indre By på sigt skal have lokale kommunalt drevne beboerhuse, 

jf. Indre By Bydelsplan. 

 

Lokaludvalget er blev opmærksom på, at der anvendes omkring 16-17 

mio. kr. årligt på at opretholde et lukket bogmagasin i Albertslund. Det er 

omkostningskrævende at transportere materialerne mellem 

udlånsstederne og magasinet, ligesom huslejen også belaster. Hvorfor 

ikke reducere størrelsen af magasinet, få materialerne tilbage på 

lokalbibliotekernes hylder, hvor brugerne efterspørger dem, halvere 

magasinet og dermed også kørselsudgifterne?  

Ovenstående er et eksempel på, at det vil være godt med friske øjne til at 

se på, hvordan pengene på kultur- og biblioteksområdet anvendes bedst 

muligt til gavn for borgerne. Udgangspunktet skal være, at tilbuddene til 

borgerne skal være i nærheden af, hvor de bor og lever. Udgangspunktet 

skal ikke kun være økonomiske betragtninger.  

Til slut har lokaludvalget den overordnede bemærkning, at bibliotekerne 

skal medvirke til at holde kultur og demokratiet ved lige og at de derfor 

skal have fokus på kerneopgaven biblioteksdrift. 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

forperson for Indre By Lokaludvalg 
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Dagsorden 
1. Velkommen 

2. Orientering om forslag til prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet 

3. Debat på baggrund af orientering 

4. Orientering om det videre forløb 

5. Mødet slutter – tak for i dag 

Ad. 1: Velkommen 
Forperson for Indre By Lokaludvalg Bent Lohmann bød de omkring 40 mødedeltagere 

velkommen. Han fortalte, at lokaludvalget dels holdt mødet for at interesserede kunne få 

en orientering om forslag til prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet for så vidt 

angår lokaludvalgsområdet, dels for at lokaludvalget kunne indsamle input fra lokale 

borgere til dets høringssvar om forslaget. 

Høringsmaterialet kan ses her: Førstebehandling af budgetbidrag 2026 og godkendelse 

af investeringsforslag | Københavns Kommune, bilag 4-6 

Ad. 2: Orientering om forslag til prioriteringer 

på kulturhus- og biblioteksområdet 
Fagdirektør i Kultur- og Fritidsforvaltningen Aravni Jakobsen orienterede om forslag til 

prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet: 

• Kultur- og Fritidsforvaltningen er som de øvrige forvaltninger i Københavns 

Kommune blevet pålagt at finde besparelser til effektiviseringsbidrag. Kultur- og 

Fritidsforvaltningen har gennem en årrække fundet besparelser på lønbudgettet. 

Hvis denne udvikling fortsætter, vil der være 23 procent færre medarbejdere ansat 

på kulturhuse og biblioteker i 2035. Med forslag til prioriteringer på kulturhus- og 

biblioteksområdet lægger Kultur- og Fritidsforvaltningen nu op til politikerne i 

Kultur- og Fritidsudvalget, om de vil finde besparelserne på udgifter til de 

københavnske bibliotekers og kulturhuses fysiske rammer 

• I Københavns Kommunes Kulturhus- og biblioteksplan er fire indsatsområder 

beskrevet, heraf, at der skal skabes stærke lokale samlingspunkter i stil med 

Nørrebro Bibliotek, som i dag har Københavns næststørste besøgstal og udlån kun 

overgået af Hovedbiblioteket  

• Forslaget er at skabe et tilsvarende ”Fyrtårn” i Remisen hvori bibliotek og idræt 

samlokaliseres 

• En flytning af Jagtvejens Bibliotek bliver sandsynligvis ikke aktuel. Beslutningen om 

at flytte biblioteket eller ej beror dog på en politisk beslutning 

• Østerbro Bibliotek har for indeværende til huse i tredjemandslejemål. Remisen er 

derimod en kommunalt ejet bygning, hvilket betyder, at lejen er lavere og at man 

ift. ombygninger og forbedringer ville investere i egen bygningsmasse 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/referat/punkt-6
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/referat/punkt-6
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• Der arbejdes med to scenarier for ombygning af Remisen: Et stort og et lille 

scenarie. Scenarierne er beskrevet i Høringsmateriale Prioriteringer på kulturhus- 

og biblioteksområdet (Bilag 6 på sagen Førstebehandling af budgetbidrag 2026 

og godkendelse af investeringsforslag | Københavns Kommune)  

• I Københavns Kommune er der tre faser i forbindelse med et byggeri: 

1. Screeningsfasen – en idéfase, hvor det undersøges, hvad der overhovedet 

kan realiseres 

2. Planlægningsfasen 

3. Byggefasen 

I Remisens tilfælde foreligger der allerede en screening 

• Afstanden til nærmeste bibliotek er af stor vigtighed for Kultur- og 

Fritidsforvaltningen. Der må ikke være for langt 

• Kultur- og Fritidsudvalget behandler den 10. juni høringssvarene til forslag til 

prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet og tager stilling til forslaget 

Ad. 3: Debat på baggrund af orientering 
Der var følgende spørgsmål og kommentarer til forslag til prioriteringer på kulturhus- og 

biblioteksområdet og Aravni Jakobsens oplæg: 

• Opmålingen af afstandene på slide 10 i den præsentation, der blev brugt i mødet, 

er ikke korrekt. Der er 800 meter fra Østerbro Bibliotek til Remisen, ikke 650 meter 

• Der er snydt med tallene i den præsentation, der blev brugt i mødet. Det er 

uklædeligt for embedsstanden. Forvaltningen har skåret i årsværk fra 210 til 130 

som følge af besparelser, men det er gemt væk 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Som embedsfolk har vi pligt til at oplyse fakta og 

vi fifler ikke. Vi tjekker op på de tal, der i mødet er blevet rejst tvivl om. Som 

forvaltning skal vi sikre, at politikerne kan lave et budget i balance 

o Svar fra medlem af Kultur- og Fritidsudvalget Klaus Mygind: På min telefon 

er afstanden fra Østerbro Bibliotek til Remisen 700 meter, altså en helt 

tredje afstand. Embedsmændene har sandhedspligt og det er vigtigt, at 

borgeren har tillid til, at de udfører denne 

• 15 minutters byen er en del af byvisionen for Københavns Kommuneplan. Men 

flytningen af Østerbro Bibliotek kan visionen ikke indfris i dele af Indre By, blandt 

andet fordi trafikken i bydelen er så voldsom, at børn og ældre ikke kan færdes på 

cykel i den 

• Indtægter fra turismen til København er på 35 mia. kr., men pengene kommer ikke 

Indre By til gode 

• Det tager 15 minutter at gå en kilometer for en voksen kvinde – tager forslag til 

prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet højde for afstanden fra skoler til 

biblioteker i gang? Der er 20 minutters gang fra Nyboder Skole til hhv. Remisen og 

Hovedbiblioteket 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Kultur- og Fritidsforvaltningen vægter skolebørns 

adgang til biblioteker højt. Kultur- og Fritidsforvaltningen har desangående 

planer om et tættere samarbejde med Børne- og Ungdomsforvaltningen. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/referat/punkt-6
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/referat/punkt-6
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De to forvaltninger samarbejder allerede nu om projektet Læseliga, hvor 

bibliotekarer besøger skoleklasser med biblioteksbøger 

• I Indre By Lokaludvalgs borgermøde om den offentlige høring af Kulturhus- og 

biblioteksplanen december 2024 oplystes det, at bogudlånet på et bibliotek falder, 

hvis borgerne har mere end en kilometer til det 

• Østerbro Bibliotek tilbyder ro og fred, hvilket er vigtigt for mange og sikkert også 

for diverse specialskoler i området. Østerbro Bibliotek skal bevares 

• På Østerbro er der altid stille og roligt. Det er vigtigt for ældre med hørebesvær. 

Der kommer flere ældre de kommende år 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Københavns biblioteker skal byde for noget for alle 

med fx stillezoner og avislæsesal. Vi skal sikre, at vi får kvaliteter fra Østerbro 

bibliotek såsom fred og ro med over på Remisen, hvis der træffes 

beslutning om at flytte biblioteket 

• Østerbro Bibliotek tilbyder god tilgængelighed både hvad angår indretning og 

beliggenhed. Der er ikke plads til handicappede i den offentlige transport. I 

Nordhavn har mange handicappede bosat sig, da tilgængeligheden der er god. 

De vil få sværere ved at bruge et bibliotek i Remisen 

• Findes der data om lånerne? Hvor kommer lånerne fra? 

o Svar fra Bent Lohmann: Det har lokaludvalget tidligere spurgt Kultur- og 

Fritidsforvaltningen om, men det fandtes der ikke svar på 

• Hvad er præmissen for forslag til prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet 

– er det allerede besluttet, om Østerbro Bibliotek skal flyttes? 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Nej, det træffes der først beslutning om i Kultur- 

og Fritidsudvalget den 10. juni 

• Hvilke aktiviteter og aldersgrupper bruger for indeværende Remisen? Hvilke 

aktiviteter falder bort, hvis det lille scenarie for Remisen realiseres? 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Mange foreninger bruger Remisen. Planen er, at 

så mange som muligt af aktiviteterne skal opretholdes. Realiseres det store 

scenarie for Remisen bibeholdes alle aktiviteter, mens nogle 

foreningsaktiviteter må flyttes i tilfælde af at det lille scenarie realiseres 

• Spørgsmålet er, om der overhovedet skal spares på biblioteker – på et tidspunkt 

må det stoppe!  

o Svar fra Aravni Jakobsen: Alle forvaltninger skal finde besparelser til 

effektiviseringsbidrag 

• Vil der, hvis forslaget om at flytte Østerbro Bibliotek til Remisen, være en periode, 

hvor biblioteket er lukket? 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Østerbro Bibliotek vil holde åbent frem til, at det 

nye bibliotek åbner. Remisens legeplads bevares 

• Hvad mener Indre By Lokaludvalg? 

o Svar fra Bent Lohmann: Indre By Lokaludvalg mener, at Østerbro Bibliotek 

ikke bør lukkes 

• Københavns Kommune bør gå i dialog med udlejer af lokaler til Østerbro Bibliotek 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Vi kan som kommune ikke underbyde 

markedsvilkår 

• Er Remisens brugere blevet spurgt om de ønsker et bibliotek i Remisen? 

https://bibliotek.kk.dk/born-og-unge/laesekampagner/laeseliga
https://indrebylokaludvalg.kk.dk/nyheder/en-snak-om-biblioteker-og-kulturhuse-i-indre-by
https://indrebylokaludvalg.kk.dk/nyheder/en-snak-om-biblioteker-og-kulturhuse-i-indre-by
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• Alle aldre bruger Remisen døgnet rundt og der er meget larm. Blandt andet er der 

et bordtennishold for mennesker med Parkinsons sygdom 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Skolerne skal stadig kunne bruge Remisen. Hvis 

Kultur- og Fritidsudvalget vælger at indstille det lille scenarie for Remisen til 

Borgerrepræsentationens budgetforhandlinger vil Kultur- og 

Fritidsforvaltningen gå i dialog med de foreninger, der bruger Remisen 

• Folkets kamp nytter! 

• Det, Kultur og Fritidsforvaltningen kalder et Fyrtårn, kalder andre centralisering. 

Nogle kunne ikke drømme om at opholde sig på Hovedbiblioteket, som er en SFO 

for voksne. Københavns Kommune bruger færrest penge pr. indbygger på kultur 

af samtlige kommuner i Danmark. At et ”fyrtårn” fungerer på Nørrebro betyder ikke 

nødvendigvis, at det vil være en succes alle steder. Skal skolebørn ikke længere 

lære at gå på biblioteket? 

• Er Remisen fredet? Er der asbest i taget? Hvor skal de eventuelt ekstra 

kvadratmeter placeres? 

o Svar fra Indre By Lokaludvalgs sekretariat: Remisen er ikke fredet, men 

kategoriseret til ”middel bevaringsværdighed” 

• Tak til Indre By Lokaludvalg for at holde mødet 

• Det er ikke korrekt, at Nørrebro Bibliotek er en succes. I 2022 skrev Kultur- og 

Fritidsforvaltningen selv, at den ikke kan finde synergien mellem sport og bibliotek 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Vi kan se på tal for udlån, at Nørrebro Bibliotek har 

succes 

• Et medlem af Borgerrepræsentationen har spurgt, om ikke man i stedet for at lave 

besparelser på biblioteksområdet kunne skære i Københavns Kommunes 

puljemidler – kunne det eller beskæringer af megaeventpuljen være et alternativ til 

forslag til prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet? Besparelserne skal 

findes andre steder, især i disse tider hvor fake news er på fremmarch 

• Vi vil have et kulturfyrtårn som er groet i borgernes egen have 

• Kildevæld Kulturcenter tog seks år at bygge og gik 50 procent over budget 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Ja, der kan opstå forsinkelser i byggeri. Der skal 

være et fuldt bibliotekstilbud hele tiden i en eventuel byggeperiode. 

Østerbro Bibliotek lukker ikke, før et nyt bibliotek er helt færdigt. 

• Remisen ligger nær Parken. Store menneskemængder kommer forbi og støjer, når 

der er fodboldkamp 

• Der mangler stadig en tilbagemelding fra Kultur- og Fritidsforvaltningen 

vedrørende borgernes input til et stormøde i 2024 om lokale biblioteker og 

fyrtårne. I mødet var der stor opbakning til lokalbibliotekerne 

• Kultur- og Fritidsudvalget har tidligere stemt for, at Jagtvej Bibliotek skal forblive 

på sin nuværende placering, hvilket også bakkes op af trafikmålinger, der viser, at 

biblioteket er velplaceret. Østerbro Lokaludvalg har haft et dårligt forløb ifm. et 

forslag om opdeling af biblioteker, hvor de ikke tog de lokale borgere med på råd. 

Lokale borgere havde ellers foreslået et projekt for en forbedring af Jagtvej 

Bibliotek 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Så vidt vi er orienteret, er projektet vedrørende en 

forbedring af Jagtvej Bibliotek ifølge den boligforening, der oprindelig 

foreslog projektet, ikke længere mulig 



Referat af Indre By Lokaludvalgs orienterings- og debatmøde  

om placeringen af et lokalbibliotek, Østerbro Bibliotek, den 6. maj 2025 

 

Side 5 af 5 
 

• Det blev nævnt, at et eventuelt nyt bibliotek i Remisen bliver lidt mindre – hvad er 

fakta og hvor kan man se tegninger og beregninger vedrørende en eventuel 

ombygning af Remisen? 

o Svar fra Aravni Jakobsen: Kultur og Fritidsforvaltningen sender 

plantegninger for Remisen til Indre By Lokaludvalg, der kan offentliggøre 

dem på deres hjemmeside 

o Svar fra Indre By Lokaludvalgs sekretariat: En beskrivelse af projektet kan ses 

i sagen Biblioteks- og bevægelseshus i Remisen | Københavns Kommune, 

som var på Kultur- og Fritidsudvalgets dagsorden den 30. marts 2023 

• Kulturminister Jakob Engel-Schmidt har i en kronik udtrykt ønske om, at 

kommunerne ikke sparer på bibliotekerne. Hvordan hænger det sammen med Mia 

Nygaards dispositioner? 

 

Ad. 4: Orientering om det videre forløb 
Kommentarer fra mødet lægges ved Indre By Lokaludvalgs høringssvar til forslag til 

prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet. Lokaludvalget vedtager høringssvaret i 

dets møde den 8. maj og sender det herefter til Kultur- og Fritidsforvaltningen. Kultur- og 

Fritidsudvalget behandler den 10. juni høringssvarene og tager stilling til forslaget. 

Der foreligger et skitseforslag for to scenarier – en mindre eller større ombygning af 

Remisen.  

Kultur- og Fritidsudvalget kan henvise en planlægningsbevilling med det lille eller store 

scenarie, eller begge to, til forhandlingerne om Budget 2026.  

Afsættes der planlægningsmidler i Budget 2026 arbejdes der videre med et bibliotek i 

Remisen. Der skal på et senere tidspunkt afsættes anlægsmidler før projektet kan 

gennemføres.   

Læs mere om Københavns Kommunes Kulturhus- og biblioteksplan: 

https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/kultur-idraet-og-fritid/kulturhus-og-

biblioteksplan 

 

Bent Lohmann takkede de fremmødte og hævede mødet. 

 

 

 

 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-30032023/referat/punkt-8
https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/kultur-idraet-og-fritid/kulturhus-og-biblioteksplan
https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/kultur-idraet-og-fritid/kulturhus-og-biblioteksplan
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Mails fra borgere til Indre By Lokaludvalg om Østerbro Bibliotek 

 

1.  Fra: Ulrik Glad Jensen   
Sendt: 4. maj 2025 06:57 
Emne: Østerbro Bibliotek skal lukkes helt ned 
 
Hej Byplanlægning i Københavns Kommune 
 
 
Jeg vil foreslå at Østerbro Bibliotek skal lukkes helt ned da der ikke er særligt mange 
unge mennesker der låner bøger på biblioteket nu til dags og slet ikke i Københavns 
Kommune da Københavns Kommune er den kommune hvor flest unge mennesker 
bor i. Derfor skal Østerbro Bibliotek lukkes ned, da der for tiden er debat om det. 
Overskriften hedder "Usikker fremtid" for Østerbro Bibliotek. og fordi at der er 
Hovedbiblioteket som ligger i centrum af København og hvor at der oven i købet er 
rulletrapper og det er danmarks største bibliotek Østerbro Bibliotek er kun et lokalt 
Bibliotek og derfor skal det lukkes ned. 
Man hører jo også i medierne at unge teenagedrenge laver drengestreger og sælger 
stoffer og larmer meget og bruger biblioteket på den forkerte måde i forhold til den 
måde hvor at pensionisterne bruger Bibliotekerne på hvor at de opfører sig meget 
mere pænt og høfligt og de låner primært bøger fysisk hvor at de unge der vil låne 
bøger læser i stedet for lydbog digitalt og det koster Kommunen mange penge at 
drive et Bibliotek så derfor giver det god mening at lukke Østerbro Bibliotek helt ned 
og erstatte det med at etablere et nyt Supermarked som Netto eller Rema 1000 
eller Lidl. Det eneste Supermarked det ikke må blive er Coop og Meny Disse 
supermarkeder må ikke etableres da de kan risikere at give kunder belønning for at 
finde gamle varer og sådan nogle supermarkeder vil vi ikke have så derfor skal der 
etableres en Netto Rema 1000 eller Lidl da disse 3 supermarkeder ikke giver kunder 
belønning for at finde gamle varer og derfor skal Østerbro Bibliotek lukkes så unge 
Teenage drenge holder sig væk fra stedet så de ikke kan skabe utryghed og tro at de 
skal bestemme alt og det skal de ikke have lov til. 
Coop og Meny er dårlige til at oplære deres ungarbejdere i at give belønning når der 
findes gamle varer og derfor skal det kun være Netto eller Rema 1000 eller Lidl der 
må etableres da de er gode til at integrere deres ungarbejdere og de giver ingen 
belønning når der findes gamle varer. 
 
Brugsen på Herman Bangs Plads på Langgade station skal også lukkes helt ned  da 
butikslokalet er ALT for lille i størrelse til at leve op til at være en rigtig Københavner 
butik og fordi at de unge Københavnere nu til dags ikke gider at handle i så små 
butikker som denne brugs butik er. Derfor skal denne butik lukkes ned hurtigst 
muligt. 
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Jeg glæder mig til at Østerbro Bibliotek lukker så vi kan få de utryg skabende 
teenagere væk fra området og fordi at hvis de unge gerne vil låne bøger så læser de 
dem på nettet i stedet for. 
 
 
Hilsen Ulrik (Som huskes for at være Klar Til Start Elev for 12 år siden fra Værløse 
Fakta) 
 

2.  Fra: Anna M. Schmidt  
Sendt: 6. maj 2025 18:20 
Emne: Vedr Remisen - et nyt biblioteks- og bevægelseshus? 
 
Kære Østerbro Lokaludvalg, 
 
Jeg kontakter jer, fordi vi som borgere på Østerbro ikke var klar over kommunens 
forslag om at lukke biblioteket på Dag Hammerskjölds Alle, for i stedet at etablere 
et bibliotek- og bevægelseshus i Remisen. 
Vi bruger biblioteket mindst en gang ugentligt i vores familie. 
 
Vi er imod forslaget, da vi har stor glæde af vores lokale bibliotek - selvom der er 
langt færre bøger, end der har været - og den ro, der er der. 
Det er lettere at komme til Dag Hammerskjölds Alle for os, og hvis alternativet bliver 
remisen, bliver vi væk. Hvis bibliotek og leg skal være i samme bygning, bliver det 
for uroligt og larmende et område. 
 
Vores alternativ vil blive hovedbiblioteket, men der får vi næppe gået ind til så ofte 
med vores børn og vores forældres generation vil synes, det er for langt. 
Derudover er der en del daginstitutioner, der går ture til bibliotekerne, og jeg kan 
forestille mig, at det for nogle af disse heller ikke længere vil være tilfældet med 
større afstande for slet ikke at komme ind på hvor længe evt ombygninger og 
tilbygninger vil tage. 
 
Jeg håber derfor, I som lokaludvalg vil genoverveje jeres anbefaling af brug af 
Remisen. 
 
Venlige hilsner, 
Anna Schmidt 
 

3.  Fra: Rasmus Fenhann 
Sendt: 6. maj 2025 20:26 
Emne: Re: Tilmelding til møde om biblioteket 
 
Kære Christian 
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Tak for at arrangere et møde om problematikken om Østerbro bibliotek. Der var 
mange der gerne ville stille spørgsmål, så jeg tænker det var bedst at komme med 
mine pointer på en mail. 
 
- Det var ærgreligt at forvaltningen ikke præsenterede mere konkret om deres ideer 
med Remisen. Jeg har efterfølgende læst lidt op på hvad der står i referaterne og 
kunne ikke se nogen tegninger, men en beskrivelse, men det er jo ikke meningen at 
folk skal gøre dette på forhånd for mødet. 
 
- Det er meget svært at se hvordan en flytning af biblioteket kan lade sig gøre uden 
at alle parter kommer til at tabe på det. 
 
-Jeg tror at det kommer til at blive meget dyrt at ombygge Remisen, som er gammel 
og slidt og jeg er ikke sikker på at premisen med at samle fordybelse og aktivitet i 
den samme bygning vil kunne fungere uden at idrætten får trængere kår. 
 
- En rennovering af Remisen ville helt sikkert være titrængt og i den anledning kunne 
man skabe et mere spændende sted for idrætten i området. Det ligger også fint i 
tråd med placeringen tæt på idrætsparken. 
 
- Når man placerer biblioteket i den ene ende af remisen fjerner man et pænt stort 
areal fra idrætten og det er svært at se hvor meget synergi effekt det kan skabe at 
have disse to funktioner i samme bygning. 
 
- Det er vigtigt at komunen tænker sig om i sin strategi og ikke kopierer eksemplet 
med Nørrebro hallen, men istedet dyrker de kvaliteter, som netop Østerbro 
bibliotek har som et stille sted til fordybelse. Denne type steder er en mangelvare i 
København. Mine to unge piger, som var med til mødet er regelmæssige brugere af 
biblioteket. De bruger det til fordybelse, lektier og opgaveskrivning. De har på ingen 
måde brug for at dyrke idræt på samme sted og ville blive forstyrret af den larm og 
aktivitet som uundgåeligt vil opstå i en stor hal. 
 
- Vi har selv benyttet biblioteket i mere end 30 år og har kunnet se hvordan 
nedskæringerne har ændret bibliotekets stemning og aktivitets niveau. Det er 
selvfølgeligt trist at Københavns kommune mener at området kan klare så mange 
nedskæringer og ærgreligt at de ikke kan se potentialet som et sjældent mødested 
for borgeerne i området. Et sted der gør at man føler sig hjemme og set som borger. 
En positiv ting for Østerbro bibliotek er at stedet har kunnet klare at være 
”ubemandet” på den måde at det ofte er et meget roligt sted hvor man kan regne 
med at sidde og arbejde i fred. 
 
Med venlig hilsen 
Rasmus Fenhann 
øbro bibliotek 
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4.  Fra: Rasmus Fenhann 

Sendt: 6. maj 2025 20:41 
Emne: Re: Tilmelding til møde om biblioteket 
 
Undskyld en ekstra tilføjelse. Min datter viste mig lige kommentarsporet på 
Nørrebro bibliotek på Google maps og det siger næsten alt. Måske skulle 
forvaltningen læse de kommentarer. 
 
Nedenfor er bare de 5 første ud af 108. De fleste påpeger at det ofte er et sted med 
larm og ikke et sted at studere. 
 
Vh. 
Rasmus 
---- 
 
Nørrebro Bibliotek svarer på støj-klager: “Livet her skal have lyd på” Jeg bliver lidt 
provokeret. Det er helt unødvendigt, man kunne bare lave adskilte børne- og voksen 
afdelinger. Ligesom alle andre biblioteker har kunne finde ud af i årtier. Hvad er 
pointen i at man skal prøve at sidde og læse, mens babyer skriger omkring én 
 
—— 
 
En børnehave, fyldt med støj og den fordybelse der er vedkendt biblioteker er gået 
helt tabt. Det er virkelig en skam. Biblioteket var et af de eneste steder et 
menneske, uden penge i byen, kunne gå hen og fordybe sig i læsning eller skrivning 
 
—— 
 
Som så mange andre har skrevet, er det mindre et bibliotek, mere en børnehave. 
Smukt sted, men støjen er uudholdelig. Bibliotekarerne har øjensynligt givet op. 
 
—— 
 
Der er simpelthen så meget støj og kaos. De gange jeg har været der (og arbejdet på 
min computer) fortryder jeg det hver gang. Det virker til, at biblioteket kun er lavet til 
børn/børnefamilier. Ro og fordybelse er stedet ikke til. Jeg forstår ikke hvorfor, at 
man ikke har lavet nogle vægge/hus omkring børneområdet, som kunne tage noget 
af støjen. På Frederiksberg Bibliotek fungerer det rigtig godt - de har lavet 
børneområde i kælderen. Så der netop er ro (som man vel normalt forventer på et 
bibliotek) og plads til at folk kan studere, læse dagens avis, kikke efter bøger - uden 
at blive forstyrret. 
 
—— 
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Jeg kunne faktisk bedre lide det "gamle" Nørrebro Bibliotek som lå i Bragesgade 
inden det flyttede ind i Nørrebrohallerne. Det virker som om at der er kommet 
mindre plads nu i det nye bibliotek til at finde et bord hvor man kan sidde og arbejde 
eller studere. Og det til trods for at der er kommet nogle fine grupperum-lokaler på 
første sal, men de er som regel reserverede til foreninger eller organisationer og 
umulige at booke. Der er også alt for meget larm, især fordi der ikke er nogen 
afskærmning, men hele biblioteket er ét stort, åbent rum. Til gengæld er der en cafe 
foran indgangen, hvor man faktisk kan sætte sig nogle gange, hvis det er umuligt at 
finde plads i selve biblioteket. 
 

5.  Fra: Carina Skronski 
Sendt: 6. maj 2025 21:46 
Emne: Att: Bent Lohmann - Opfølging på Orienterings- og debatmøde  
 
Kære Bent  
 
Vi talte kort sammen efter Mødet på Østerbro Bibliotek omkring lukningen af dette. 
 
Jeg forstod på dig, at du i din egenskab af forperson for lokaludvalget, har mulighed 
for at stille spørgsmål til Kultur og Fritidsudvalget, som de ikke kan tillade sig at 
ignorere.  
Derfor det vil være bedre hvis du stiller dem, end hvis jeg selv blot stiller dem som 
borger. Du sagde at de SKAL svare dig. 
 
Her i mailen er mine 2 spørgsmål, mærket med gult. Resten har jeg sendt med for at 
dokumentere at det ikke bare er noget jeg har opfundet. 
 
Desuden vedlægger jeg  2 bilag. 
1: Kladde, arbejde med høringssvar. (Som jeg selv vil sende sammen med 
underskrifter og kommentarer fra underskriftindsamlingen) 
2: link til underskriftindsamling imod lukningen, som jeg overdrager sammen med 
mit høringssvar. Håber mange flere skriver under inden. 
 
Tak for at i lavede infomødet 
 
Med venlig hilsen 
Carina Skronski 
 
Link til underskriftindsamlingen - stadig blot 210 underskrifter men virkelig mange 
gode kommentarer. 
 https://www.skrivunder.net/bevar_2_biblioteker_pa_osterbro_skriv_under_inden_
10_juni 
 
SPØRGSMÅL 1)  

https://www.skrivunder.net/bevar_2_biblioteker_pa_osterbro_skriv_under_inden_10_juni
https://www.skrivunder.net/bevar_2_biblioteker_pa_osterbro_skriv_under_inden_10_juni
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Hvorfor kan der ikke svares på høringen på høringsportalen, som det ellers er 
kutyme?  
– Jeg synes det er udemokratisk at man ikke kan følge processen og læse andres 
høringssvar, på trods af at der udtrykkeligt står på Københavns Kommunes 
hjemmeside at det er en åben demokratisk proces.  
Det bør lægges frem offentligt.  
  
På nedenstående portal eksisterer høringen slet ikke.  
  
https://www.kk.dk/politik/faa-indflydelse/bliv-hoert-koebenhavns-kommunes-
hoeringsportal 
  
Nedenstående er fra kommunens hjemmeside. 
  

 
  
På denne høring kan der tilsyneladende kun svares pr. mail, og mailadressen er 
ganske svær at grave frem.  
Her svarer man heller ikke på det egentlige høringsmateriale, men på et 
høringsbrev.  
Der er i høringsbrevet ikke længere tale om "prioriteringer på kulturhus og 
biblioteksområdet", men slet or ret ”effektivisering” 

https://www.kk.dk/politik/faa-indflydelse/bliv-hoert-koebenhavns-kommunes-hoeringsportal
https://www.kk.dk/politik/faa-indflydelse/bliv-hoert-koebenhavns-kommunes-hoeringsportal
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I slutningen af dette høringsbrev, der ligger som bilag til førstebehandlingen fremgår 
følgende: 
Høringssvar bedes sendt til Kultur- og Fritidsforvaltningen pr. e-mail til  
dy21@kk.dk  med emneteksten ”Høring af effektiviseringsforslag” inden udgangen 
af fredag 16. maj 2025. (Det fragår ikke hvem dy21 er) 
Med venlig hilsen, 
Mikkel Boje,  
Administrerende direktør 
  
(Kilde: førstebehandlingaf budgetbidrag 2026 og godkendelse at investeringsforslag 
i kk) 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-
%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/referat/punkt-6#agenda-
element-appendices 
  
(Kilde: Selve høringsbrevet) 
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/a4155ffc-5065-4683-a2f8-
5ad363459944/1f7c656c-0eb7-4bcf-a6e3-73b2f84b4ac1-bilag-4_0.pdf 
  
SPØRGSMÅL 2) 
Hvordan kan man fra Kommunens side tillade sig at tage en del-beslutning  
2 uger inden en officiel høringsperiode er afsluttet? 
Således har alle borgere ikke haft mulighed for at komme til orde på lige vilkår.  
Del beslutningen blev meldt ud 30/4 og høringen løber frem til 16/5! 
– Jeg synes det er vældig udemokratisk at man allerede inden afslutningen af den 
officielle høringsperiode, melder ud at 4 ud af 8 effektiviseringstiltag er blevet 
sløjfet.  
Det efterlader de borgere der berøres af de resterende udsatte steder med en 
fornemmelse af at høringen hverken bliver taget alvorligt eller formalia overholdt. 
  
Københavns Kommunes Kultur- og Fritidsudvalg har valgt at droppe forslaget om at 
lukke Islands Brygge Bibliotek, Bibliotekshuset Rodosvej på Amager, 
Børnekulturhuset Sokkelundlille i Nordvest og kulturhuset Kapelvej 44 på Nørrebro. 
  
https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/14381097/politisk-enighed-om-ikke-at-
lukke-en-raekke-biblioteker-og-kulturhuse?publisherId=13559741&lang=da 
 

6.  Fra: Birgit Rehder  
Sendt: 7. maj 2025 09:09 
Emne: Bibliotek - kommentarer og spørgsmål til KFF og KFU ang. flytning af 
Østerbro Bibliotek 
 
ØSTERBRO BIBLIOTEK,  D. 6. maj 2025 info- og debatmøde  
 
Kommentarer og spørgsmål til KFF og KFU ang. flytning af Østerbro Bibliotek  

mailto:dy21@kk.dk
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/referat/punkt-6#agenda-element-appendices
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/referat/punkt-6#agenda-element-appendices
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/referat/punkt-6#agenda-element-appendices
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/a4155ffc-5065-4683-a2f8-5ad363459944/1f7c656c-0eb7-4bcf-a6e3-73b2f84b4ac1-bilag-4_0.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/a4155ffc-5065-4683-a2f8-5ad363459944/1f7c656c-0eb7-4bcf-a6e3-73b2f84b4ac1-bilag-4_0.pdf
https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/14381097/politisk-enighed-om-ikke-at-lukke-en-raekke-biblioteker-og-kulturhuse?publisherId=13559741&lang=da
https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/14381097/politisk-enighed-om-ikke-at-lukke-en-raekke-biblioteker-og-kulturhuse?publisherId=13559741&lang=da
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Flytning af Østerbro Bibliotek vil være en fejltagelse af flere grunde. 
 
1) 15-minutters byen og livskvalitet. 
AFSTAND måles i minutter og ikke meter.  
 
DET ER KONTRAPRODUKTIVT ift. kommuneplanens vision om 15-minutters byen 
om bl.a. at kunne nå kulturtilbud dvs. bibliotek i max 15 minutters cykel- eller 
gangafstand jf. s. 11, ’Storby for mennesker’: “København skal være en by, som 
skaber rammen for høj livskvalitet og rum for alle. Den skal være en 15-minutterby, 
hvor …..” - og s. 27, ‘Tætheder i byen': "Placering og indretning af kultur- og 
fritidsfaciliteter skal foregå med fokus på tilgængelighed til faciliteterne og så vidt 
muligt efter principperne i universelt design.”   
 
- EN TÅLELIG OG UBESVÆRET GANGAFSTAND  på 1 km og max 15 minutter for 
ældre, gangbesværede og familier med små børn er vigtig. Nyboder Skole har 20 
minutters gang til Remisen og 10 til Østerbro Bibliotek.  - Til sammenligning 
planlægges der at være bynatur med en vejledende afstand af 300 meter jf. 
Kommuneplan 2019. 
 
På strækningen fra Lille Triangel til Remisen er forholdene for gående mangelfulde. 
Der er smalle fortove og i myldretiden tæt gående trafik med generende 
“stopklodser” i form af vareudstillinger, udeservering og gående, som hober sig 
sammen ved lyskryds. 
 
LIVSKVALITET ER FALDET på 10 år. 
”Modsat, hvad man oplever i mange andre lande, er livskvaliteten i Danmark faktisk 
faldende. Fra 2012 til 2024 med 3,5 procent. Det er en stor tilbagegang. Så stor, at 
hvis man i stedet rangerer landene efter, hvem der har haft den mest positive 
udvikling i livskvalitet over tid, så ligger Danmark kun nummer 105 i verden,” sagde 
Henrik Mahncke.  (https://realdania.dk/nyheder/2025/03/reportage-fra-
konferencen-vores-livskvalitet) 
 
2) Østerbro Bibliotek er unikt fordi: 
a. PULSEN SÆNKES. På dette bibliotek sættes tiden lidt i stå. Det er 
positivt, det er livskvalitet og velgørende u-samtidigt. - Der er stille, enkelt, 
overskueligt og uden for mange sanseindtryk. Et helle fra hverdagens 
bombardement af sanseindtryk. Det sætter jeg som støjfølsom stor pris på. - Jeg 
mødte en mor fra Nørrebro i sidste uge på Øbro-biblioteket. Hun kommer her med 
sit barn, fordi der er for meget støj og uro på både Hovedbiblioteket og på Nørrebro 
Bibliotek. Den stille og sansedæmpende kvalitet finder jeg heller ikke selv på 
Hovedbiblioteket, hvor jeg skal forholde mig til mange steder med forskellige 
funktioner og et virvar af forstyrrende sanseindtryk, hvor øjnene ikke kan finde ro.  
b. STORT UDLÅN. Østerbro Bibliotek havde i 2022 samme fordeling 
af  udlån af fysiske bøger som Nørrebro: 8% (s. 14, ‘Københavns Biblioteker, 

https://realdania.dk/nyheder/2025/03/reportage-fra-konferencen-vores-livskvalitet
https://realdania.dk/nyheder/2025/03/reportage-fra-konferencen-vores-livskvalitet
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Nøgletal, Status & Potentialer 2022’, 
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/45a14190-e49c-421d-866f-
8c0e4c212a91/55addf22-c359-4bf0-943d-f0bfedff9d95-bilag-6.pdf)  
c. BREDE FORTOVE. KORT AFSTAND. Der er god plads med brede fortove 
for gående at komme til biblioteket. God plads på cykelstien. Kort afstand til 
Østerport Station med både metro og S-tog. Ikke som vejen ned mod Trianglen og 
Remisen, der præges af “stopklodser”. 
d. TÆT PÅ BYNATUR. Der er mulighed for at komme ud i en stille bynatur 
lige rundt om hjørnet: Holmens Kirkegård, Garnison Kirkegården og Østre Anlæg. - 
Helle Søholt, direktør for Gehls Architects og medlem af Ekspertgruppen for den 
nationale arkitekturpolitik benævner sådanne steder som et helle (eng. “Haven”). 
 
3) UDLÅN FALDER ved afstand over 1 km, fremgik det af oplægsholder på 
borgermødet d. 10.december 2024 om KUBI-planen.  
 
Udsagnet bekræftes af DM’s artikel året før d.8.november 2023: ‘Flere bruger 
bibliotekerne end for 10 år siden’: “Noget der ikke har ændret sig siden 2013 er, at 
afstand til biblioteket betyder meget for, om man bruger det. 
For borgere med under 10 minutters transporttid til nærmeste bibliotek er 
brugerandelen på 60%, mens det falder til 50%, hvis transporttiden stiger til 11-20 
minutter.” 
(https://dm.dk/nyheder/2023/flere-bruger-biblioteket-end-for-10-aar-siden/) 
 
Dette harmonerer meget godt med planen om vejledende afstandsmål på 300 
meter til blå og grønne områder. 
(https://www.kk.dk/sites/default/files/2024-
06/Analyse%20af%20afstandsm%C3%A5l%20til%20gr%C3%B8nne%20og%20bl
%C3%A5%20omr%C3%A5der-a.pdf) 
 
4) FORSLAG: Bibliotek for sanse-udfordrede borgere 
Biblioteket fastholdes med en profil som special bibliotek for sanse-udfordrede 
borgere. - Østerbro Bibliotek kan være et særligt profil-bibliotek for børn, unge og 
voksne, der søger stille og trygge rammer med fordybelse. Det er en stor kvalitet for 
mig, der har vanskeligt med at kapere for mange stimuli. - Og passer til det særlige 
løsningsbehov i Københavns Doughnut 2024 om (mental) sundhed.   
 
Analysechef Henrik Mahncke, for Realdanias nye udgivelse om ‘Vores livskvalitet’ er 
en  stadig større udfordring udtaler: “Med alle de stimuli, vi bombarderes med i 
løbet af en dag, er det problematisk, at mange i de store byer kommer så lidt ud i 
naturen.” (https://www.kristeligt-dagblad.dk/danmark/ny-trivselsmaaling-der-er-
saa-dejligt-ude-paa-landet-0) 
 
Jf. også debat af forfatterne til ‘Hjernen på overarbejde’ 
https://politiken.dk/debat/art6281925/Vores-gamle-analoge-hjerner-er-

https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/45a14190-e49c-421d-866f-8c0e4c212a91/55addf22-c359-4bf0-943d-f0bfedff9d95-bilag-6.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/45a14190-e49c-421d-866f-8c0e4c212a91/55addf22-c359-4bf0-943d-f0bfedff9d95-bilag-6.pdf
https://dm.dk/nyheder/2023/flere-bruger-biblioteket-end-for-10-aar-siden/
https://www.kk.dk/sites/default/files/2024-06/Analyse%20af%20afstandsm%C3%A5l%20til%20gr%C3%B8nne%20og%20bl%C3%A5%20omr%C3%A5der-a.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/2024-06/Analyse%20af%20afstandsm%C3%A5l%20til%20gr%C3%B8nne%20og%20bl%C3%A5%20omr%C3%A5der-a.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/2024-06/Analyse%20af%20afstandsm%C3%A5l%20til%20gr%C3%B8nne%20og%20bl%C3%A5%20omr%C3%A5der-a.pdf
https://www.kristeligt-dagblad.dk/danmark/ny-trivselsmaaling-der-er-saa-dejligt-ude-paa-landet-0
https://www.kristeligt-dagblad.dk/danmark/ny-trivselsmaaling-der-er-saa-dejligt-ude-paa-landet-0
https://politiken.dk/debat/art6281925/Vores-gamle-analoge-hjerner-er-overbelastede-og-skal-have-hj%C3%A6lp
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overbelastede-og-skal-have-hj%C3%A6lp samt lydbogen ‘Børns mentale sundhed 
- når nervesystem er på overarbejde’, der findes på E-Reolen. 
 
Mine 5 spørgsmål er derfor 

• Hvor mange skoler findes der i  en radius af en km fra Remisen? Jeg kan 
nævne at Nyboderskolen har 20 minutters gang både fra Hovedbiblioteket 
og Remisen. 

• Kan Remisen tilgodese børn, unge og voksnes behov for ro og plads til 
fordybelse i et åbent og halvprivat rum i fællesskab? Og ikke i et lukket, 
isoleret rum, som A. Jakobsen angav som læsning. Parallelle liv skal ikke 
understøttes. Det har vi nok af med borgere, der privatiserer det offentlige 
byrum med brug af head-set og telefoner i det offentlige byrum.  

• Kan Remisen tilbyde en let og ubesværet adgang med brede fortove og 
cykelstier og tæt på både S-tog og metro? Det er svært at komme med metro 
fra Nørreport til Remisen. Til Østerbro Bibliotek er der et stop med S-tog til 
Østerport Station og 5-7 minutters gang.  

• Kan Remisen tilbyde nærhed til HAVEN, en pause i hverdagen med samme 
kvaliteter som de to kirkegårde Holmens Kirkegård og og Garnisons 
Kirkegård plus Østre Anlæg? 

• Kan Remisen indfri det samme høje bogudlån som Østerbro Bibliotek? 
 
Mvh. Birgit R. 
 

7.  Fra: Birgit Rehder 
Sendt: 7. maj 2025 09:48 
Emne: Biblioteket - Til IBLU’s høringssvar 
 
Hej Lokaludvalg, 
 
Jeg synes, der i høringssvaret skal understreges og  tilføjes,  
 
- at KP 24’s vision er 15-minuttersbyen i cykel-og gangafstand.  
 
- At ældre gående, småbørn og gangbesværede ikke får god plads og ordentlige 
forhold på de smalle fortove ned mod Remisen fra Lille Triangel pga trængsel, 
udeservering og vareudstillinger. 
 
- At KP 24 hylder fællesskabet og ikke parallelt liv -  og at sammenhængskraft 
desværre ikke mere findes i kommuneplanen, som det gjorde i KP19. 
 
I det hele taget  finde akilleshælen, hvor KP24 modsiger flytningen.  
 
Vedr. linje 36- 37 er det væsentlig at 15 minutters gang for os i Østerport Kvarter 
tilgodeses i forslagene. Jeg bor på Kastelsvej og har 22 minutters gang til 

https://politiken.dk/debat/art6281925/Vores-gamle-analoge-hjerner-er-overbelastede-og-skal-have-hj%C3%A6lp
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Kommunehospitalet, til  Caroline Amalies Asyl 19 minutter og 19 minutter til 
Klerkegade.  
Jeg synes, der er en tendens i LU til at ikke varetager, men glemme løsninger 
mit  “udkantsområde”. Måske fordi, der ikke er en repræsentant fra kvarteret i LU. 
 
34 at hvis Østerbro Bibliotek skal flyttes fra sin nuværende placering, skal det 
undersøges, om 
35 det kan placeres på Øster Farimagsgades Skole, Nyboders Skole, i en bygning på 
36 Kommunehospitalet, i Caroline Amalies Asyl i Rigensgade eller i en bygning i 
Klerkegade, 
37 der i dag står ledig. 
 
Mvh. 
Birgit Rehder 

 


